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Uddannelses- og Forskningsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

I brev af 9. maj 2018 har udvalget efter ønske fra Mette Reissmann (S) stillet mig 

følgende spørgsmål: 

Alm. del spørgsmål 142 

 

I en brugerundersøgelse fra april/maj 2018 hvor Foreningen for Innovationsmiljøer 

har spurgt deres porteføljevirksomheder, fremgår det, at 73 % mener, at det er en 

dårlig ide at lade formidlingen af al statslig egenkapital overgå til Vækstfonden. 

Hvad er ministerens kommentar til iværksætternes holdninger?  

jf. UFU alm. del - bilag 110. 

Svar 

 

Vækstfonden er statens finansieringsfond og investerer blandt andet egenkapital i 

partnerskab med private investorer og yder lån, garantier og kautioner til virksom-

heder i samarbejde med blandt andet danske finansieringsinstitutter.  

 

Vækstfonden kan i den fremtidige indsats følge virksomhederne tidligere, og vil 

kunne bidrage med finansiering længere i virksomhedernes udvikling end Innovati-

onsmiljøerne kan i dag. Det skyldes, at innovationsmiljøerne er begrænset til to fi-

nansieringsrunder i de helt tidlige faser af virksomhedernes udvikling.  

 

Erhvervsministeriet oplyser endvidere, at den fremadrettede indsats i Vækstfon-

den derfor vil kunne understøtte virksomhederne, indtil de er tilpas modne til at 

kunne finde den fulde finansiering i markedet. Dette kan ske ved, at den tidligere 

indsats for videnbaserede iværksættere kobles tættere til de eksisterende, mere 

markedsnære statslige finansieringsinstrumenter i Vækstfonden, så de videnbase-

rede iværksættervirksomheder, der viser sig at have potentialet, får den bedst mu-

lige overgang til mere markedsnær finansiering og et privat investornetværk. 

 

Jeg mener således, at det er en god idé, at virksomhedernes indgang til de stats-

lige ordninger bliver enklere ved at nogle ordninger udfases, og at opgaverne 

samles færre steder. Det giver samtidig bedre forudsætninger for at levere en 

sammenhængende og effektiv indsats for formidlingen af statslig egenkapital inve-

steringer. 

 

Der henvises derudover til besvarelserne af UFU alm. del spørgsmål 140 og 144. 

 

Uddannelses- og Forskningsudvalget 2017-18
UFU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 142 
Offentligt
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Med venlig hilsen 

 

 

Tommy Ahlers 
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